
 

 

 

Medlem af Folketinget Astrid Krag (S) har den 25. oktober 2017 stillet følgende 

spørgsmål nr. S 87 til ældreministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål S 87: 

”Hvad er ministerens holdning til, at en meget stor andel af midlerne til plejehjems-

klippekortene tilsyneladende bruges på administration frem for på aktiviteter for de 

ældre” 

 

Svar: 

Det har været et krav for at få midler fra klippekortsordningen, at kommunerne har 

skullet tilrettelægge en oplysnings- og informationsindsats for at skabe opmærksom-

hed om ordningen blandt beboerne og deres pårørende.  

 

Ses der på kommunernes ansøgninger, så har de i deres budgetter i gennemsnit afsat 

ca. 3 procent af midlerne til oplysning- og informationsvirksomhed, dokumentation 

samt administration af klippekortsordningen. Hertil kommer midler afsat til revision. 

Jeg synes derfor ikke, at der er grundlag for at antage, at en meget stor del af klippe-

kortsmidlerne bruges på administration. 
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